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Fjellstyremøte på Teams onsdag 27.1. kl. 19.00   

 
Tilstede: 

 

Medlemmer: 

Knut Erik Ulen, 2672 Sel 

Erlend Dokken, 2672 Sel 

Jan Olav Solstad, 2670 Otta 

Oddny Teighagen, 2670 Otta 

Tone Bulling, 2670 Otta 

 

 

Andre: 

Per Erik Sannes 

Kai Rune Båtstad 

 

Følgende saker ble behandlet: 

 

Sak.nr. Overskrift Merknad 

1/21 Søknad fra Breden om å få overta tidligere seterkve feste 143 

som tilleggsjord. 

 

2/21 Klage på vedtak om seter som har falt i det fri feste nr. 119  (tidl.sak 17/20) 

3/21 Utlysning av elgjakt på statsallmenningen 2021-2024.  

4/21 Ny forskrift om jakt og fangst.  Høring 

5/21 Lagjaktordningen under reinsjakta  

6/21 Innlevering av reinskort.  

7/21 Kartlegging og verdsetting av friluftsområder Høring 

 

Referatsaker 

 

- Rapport reinsjakta 

- Ny bestandsplan Rondane Nord Villreinutvalg 

- Økonomi 

- Nye kontor og lagerlokaler 

 

Per Erik Sannes 

Daglig leder Sel Fjellstyre 
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Sak 1/21 

 

Søknad fra om å overta tidligere seterkve på feste 143 som tilleggsjord. 

 
Sel Fjellstyre mottok følgende e-post fra Bredevangen den 18.06.2020 

 

Jeg har i samtaler med Ola Haugen, tidligere eier av Mælumshaugen, ytret ønske om å få 

bruke kvea på hans sæter på Holsetra. Men som han sier, så er eiendommen nå omdisponert 

til hytte, og overført til hans datter, Liv Grønbeck. Men han ønsker at jeg gjerne kan bruke 

dette arealet, til tiltenkt inngjerdet beite. Kvea har pr i dag et greit gjerde, med unntak av ca. 

75 mtr, fra Annekset og sørover.  

Jeg søker herved om å få den tidligere kvea som har hørt til Mælumshaugen, gnr 329, gnr 1, 

fnr 143, lagt til bruket Bredevangen gnr 200, br 60, med tilhørende kve på Holsetra, gnr 329, 

bnr 1, fnr 135.  

Arealet er tiltenkt å brukes som beiteareal, og event grasproduksjon på deler av kvea. Gjerdet 

vil da bli satt i forskriftsmessig stand. Bredevangen drives i dag med grasproduksjon og 

sauehald. 

 

Håper Sel Fjellstyre stiller seg positive til min søknad 

 

Med hilsen 

 

Ole Fredrik Bredevangen 

Gudbrandsdalsveien 799 

2670 Otta 

 

Fjellstyret har annonsert på generelt grunnlag i avisa Norddalen, hvor bruksberettigede var 

bedt om å kontakte fjellstyret ved behov for seter eller tilleggsjord. Det kom inn 2 søknader, 

ingen av disse omhandlet tilleggsjord i området Holsetra. Fjellstyret skal behandle søknaden 

etter §19 i Fjelloven: «Jordbrukarar med beiterett i statsallmenning kan – anten åleine eller 

saman med andre beiterettshavarar – få utvist grunn som er skikka til dyrking eller 

kulturbeite som tilleggsjord. Er det utviste ikkje teke i bruk innan 5 år, fell utvisninga bort».  

 

Setra på feste 143, ble i 2002 omgjort til fritidsfeste. I brev av 9 juli 2003 ble det fra Statskog 

sin side tydelig presisert at en forutsetning for opprettelse av fritidsfeste var at gjerdet rundt 

seterkvea og seterhusa ble fjernet. I Sel og Nordre Kolloen statsallmenninger er inngjerding 

av fritidseiendommer ikke tillatt. Statskog satt en frist til 1.7.2020 med å fjerne gjerde. 

 

Statskog har hatt saken til gjennomsyn og har ingen innvendinger. 

 

VURDERING: 

 

Fjellstyret er opptatt av at seterkveer som faller i det fri, men fortsatt er interessant for slått 

eller beite av andre bruksberettigede, blir utvist som tilleggsjord til de bruksberettigede som 

har behov for det.  
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I denne saken vil det være riktig å utvise kvea til Bredevangen. Da bortfaller samtidig kravet 

om fjerning av gjerde rundt kvea. 

 

FJELLSTYRETS VEDTAK: 

 

Sel Fjellstyre innvilger søknaden fra Bredevangen i.h.t. § 19 i Fjelloven. Tidligere kve på 

feste 143 utvises som tilleggsjord til feste 135. Fjellstyret skriver ut et eget dokument til 

beiterettshaveren om utvisningen (jmf. Seterforskriften § 20). 

 

Vedtaket var enstemmig. 

 

Vedtaket kan iflg. §28 i Forvaltningsloven, påklages. En eventuell klage skal være skriftlig og 

sendes Sel Fjellstyre innen 3 uker fra mottak av dette vedtak. Partene har rett til innsyn i 

dokumenter jfr. Forvaltningslovens § 18 og 19. 

 

Kopi: Statskog SF 

 Sel Kommune 

 Ole Fredrik Bredevangen 
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Sak 2/21(tidl. Sak 17/20) 

 

Klage på vedtak om seter som har falt i det fri feste nr.119. 

 
Klage på vedtak om seter som har falt i det fri feste 119. Sel Fjellstyre har som oppgave 

sammen med Statskog å holde seterregisteret oppgradert i.h.t. lovverket(Fjelloven og 

Seterforskriften 

 

Helge Bakken har klaget på fjellstyrets vedtak i sak 17/20. Der fjellstyret gjorde vedtak om at 

setra hadde falt i det fri etter Fjellovens § 22. 

«Sel Fjellstyre vedtar at Bakken seter feste nr 119 har falt i det fri. Vedtaket er gjort med 

bakgrunn i at setra ikke har vært i bruk på 20 år(Fjellovens § 22).» 

 

Helge Bakken har påklaget vedtaket innen klagefristen. Han skriver: «Det ble pløyd og sådd 

på kvea sommeren 2000, dette går også fram i hytteboka som følger setra. Kvea ble høstet i 

2001 og 2002, hvor avlingen ble solgt til gårdeier Ivar Solhjem. 20 års fristen er således ikke 

utløpt pr. dags dato. Etter den tid har jeg forholdt meg til de pålegg som har kommet etter 

beste evne, senest ved pålegg om å vedlikeholde gjerdet rundt kvea noe som ble utføret i 

2018.» 

 

I klagen fremgår det videre at han skal overdra gårdsbruket til en av sine etterkommere. «Ny 

eier har ønsker og planer om å fortsette og opprettholde Bakken seter som seter iht Fjellovens 

§22 og seterforskriftens §9 for på den måten være med å opprettholde seterkulturen på 

Kringsetra og i Blomseterdalen. I første omgang vil dette bli gjort med egne sauer som skal 

benyttes til hamning av kvea. Etter hvert vil ny eier vurdere andre aktiviteter for å styrke 

setermiljøet.  

 

Med utgangspunkt i det ovenstående mener jeg vedtaket er fattet på feil grunnlag og jeg 

klager herved på vedtaket om at Bakken seter er falt i det fri og ber om at vedtaket oppheves.» 

 

Fjellstyret skal ta stilling til om vedtaket i sak 17/20 skal opprettholdes eller oppheves. 

 

VURDERING: 

 

De opplysningene fjellstyret hadde når vedtaket ble gjort, tilsa at setra hadde falt i det fri. 

Setereier har i etterkant kommet med nye opplysninger, som tilsier at kvea var i bruk senest i 

2002. Fjellstyret bør derfor omgjøre sitt vedtak, og sette en frist for dokumentasjon av at blir 

brukt, som en del av den jordbruksmessige driften på gården Bakken. 

 

Fjellstyret har ansvar for at seterkveene på statsallmenning blir benyttet av de 

bruksberettigede som til enhver tid har et jordbruksmessig behov.  

 

FJELLSTYRETS VEDTAK: 
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Sel Fjellstyre omgjør tidligere vedtak i sak 17/20, der det ble gjort vedtak om at Bakken seter 

hadde falt i det fri. Nye opplysninger tilsier at Bakken seter ikke har falt i det fri, men at 

seterkvea må tas i bruk til landbruksformål tilknyttet jordbruksmessig drift av gården Bakken 

innen 2022. At seterkvea er tatt i bruk, kan dokumenteres for eksempel. gjennom 

produksjonstilskudd, næringsoppgave eller lignende. 

 

Vedtaket var enstemmig. 

 

Vedtaket kan iflg. §28 i Forvaltningsloven, påklages. En eventuell klage skal være skriftlig og 

sendes Sel Fjellstyre innen 3 uker fra mottak av dette vedtak. Partene har rett til innsyn i 

dokumenter jfr. Forvaltningslovens § 18 og 19. 

 

Kopi: Helge Bakken og Terje Bakken 

 Statskog SF 

 Sel Kommune 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Styre, råd,utv. m.v.: 

 

SEL FJELLSTYRE 

 

Møtested: 

 

Teams 

Møtedato:          

 

  27.1.2021 

 
               

 

Side 6 av 11 

 

 

 

Sak 3/21 

 

Utlysning av elgjakta på statsallmenningen. 

 
Elgterrenget på statsallmenningen skal utlyses for en ny periode.  

 

VURDERING: 

 

Elgjakt på statsallmenning bør lyses ut etter en rimelig fordeling mellom innenbygds og 

utenbygds jaktlag. Dette innebærer at fjellstyret selv om vi kun har et elgterreng må følger 

denne rulleringen( en 60/40 fordeling er normalt). Elgjakt er ikke en innenbygds rettighet som 

for eksempel reinsjakta, der kommunegrensene slik de var i 1956 gjelder. Det er når det 

gjelder elgjakt de som bor i kommunen der jaktterrenget ligger som regnes som innenbygds i 

søknad på elgjakt. Forfordelingen av «innenbygdsboende» er kun en administrativ ordning. 

Fjellstyret skal ta stilling til om elgterrenget på statsallmenningen skal lyses ut til 

innenbygdsboende eller utenbygdsboende jaktlag i kommende periode. 

 

Elgterrenget i statsallmenningen følger ikke bestandsplanperioden, som også er på 4 år, men 

har frem til nå hatt jakt i 2 ulike perioder. Ved å lyse ut terrenget for 2 år vil vi komme inn i 

samme rullering som bestandsplanperioden. Dette er hensiktsmessig i forhold til kvoter og 

andre bestemmelser som normalt blir justert hver gang bestandsplanperioden blir fornyet. 

 

FJELLSTYRETS VEDTAK: 

 

Sel Fjellstyre følger anbefalingen fra MD om en rimelig balanse mellom utenbygds og 

innenbygds, når det gjelder elgjakt, og lyser terrenget på Sel og Nordre Kolloen 

statsallmenninger ut som utenbygds terreng for perioden 2021 – 2022. Terrenget blir lagt ut 

på inatur.no 

 

Vedtaket var enstemmig. 

 

Vedtaket kan iflg. §28 i Forvaltningsloven, påklages. En eventuell klage skal være skriftlig og 

sendes Sel Fjellstyre innen 3 uker fra mottak av dette vedtak. Partene har rett til innsyn i 

dokumenter jfr. Forvaltningslovens § 18 og 19. 

 

--o-- 

 

Kopi: Statskog SF 

 Sel Kommune 
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Sak 4/21 

 

Ny forskrift om jakt og fangst – Høring. 
 

Miljødirektoratet har sendt forslag til ny forskrift om jakt og fangst på høring, med frist 

1.2.2021. Norges Fjellstyresamband har utarbeidet et felles høringssvar til forslaget, og ber 

om innspill på dette. Se vedlegg. 

 

FJELLSTYRETS UTTALELSE: 

 

Sel Fjellstyre støtter NFS sitt forslag til høringssvar på forslaget fra miljødirektoratet.  

 

Fjellstyret har ingen innvendinger mot §3 slik forslaget fra MD er.  

På fagsamling 21.1. kom det frem at NFS også mente at hytteeiere kunne tildeles kort som en 

egen kategori av utenbygdsboende. Dette har ikke framkommet i det utsendte 

høringsforslaget. Det er ikke ønskelig at Fjellstyrene går inn for en ordning som 

forskjellsbehandler utenbygdsboende, og som gjør at enkeltpersoner kan få et fortrinn til 

småviltjakt i flere områder. Likebehandling av utenbygdsboende vil være en forutsetning for å 

ha aksept for tildeling av en begrenset ressurs. Dette strider også mot småviltutvalget(2007-

2008) sin innstilling.  

 

Sel Fjellstyre vil sterkt understreke viktigheten av muligheten til å ta depositum. Depositum 

som tilbakebetales ved innlevert jaktstatistikk, sammen med vingeprøver er det viktigste 

materiale fjellstyre har i forvaltingen av småviltbestandene. I tillegg har noen fjellstyrer 

samme ordning når det gjelder garnfiske. For garnfiske gir dette verdifull informasjon om 

hvor mye og hvilke fiskeslag som tas opp i de ulike vann. Dette har betydning for 

fiskeforvaltningen, i tillegg til vurderinger om for eksempel flere vann burde åpnes for 

garnfiske for utenbygds. 

 

Forslaget fra Miljødirektoratet at jegere utestenges ved ikke innlevert jaktrapport fra året før 

er ikke gjennomførbart. Både i.h.t. personvern og av praktiske grunner. Fjellstyret måtte da 

videreformidle personopplysninger til ulike kortselgere osv. Fjellstyret ser at den beste måten 

å få inn fellings/fangststatistikk er ved hjelp av depositum. 

 

Uttalelsen var enstemmig. 

--o-- 

 

Kopi: Statskog SF 

 Sel Kommune 

 NFS 
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Sak 5/21 

 

Lagjaktordningen under reinsjakta. 
 

Sel Fjellstyre har hatt en ordning med lagjakt som innebærer at to jegere som har fått tildelt 

jaktkort på rein kan jakte felles på de kortene de har fått tildelt. Ordningen ble innført i en 

periode med lav kvote og få jegere. Som et eksempel økte kvotene i Vulufjellområdet fra 90 

kort i 2019 til 220 kort i 2020. For høvringen sin del er det et begrenset område i Sel som er 

jaktbart. Dette har medført til dels mange jegere i terrenget, noe som senker fellingsprosenten, 

da jegerne støkker rein for hverandre, og reinen blir mer urolig og vanskeligere å jakte på. 

Fjellstyret bør vurdere å gå tilbake til den tidligere ordningen der man ikke hadde lagjakt. 

Dette vil medføre bedre sjanser for de som jakter til å felle dyret sitt. I 2020 hadde vi 31 

jegere som hadde lagjakt i Vulufjellområdet og Sel sitt terreng nord for ula. 

 

FJELLSTYRETS VEDTAK: 

 

Sel fjellstyre går bort fra ordningen med lagjakt for å bedre muligheten for felling av dyr, og 

gi reinen mer ro under jakta. 

 

Vedtaket var enstemmig. 

 

Vedtaket kan iflg. §28 i Forvaltningsloven, påklages. En eventuell klage skal være skriftlig og 

sendes Sel Fjellstyre innen 3 uker fra mottak av dette vedtak. Partene har rett til innsyn i 

dokumenter jfr. Forvaltningslovens § 18 og 19. 

 

--o-- 

 

Kopi: Statskog SF 

 Sel Kommune 
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Sak 6/20 

 

Innlevering av reinskort. 
 

Sel Fjellstyre har en praksis med at jegere som viser sykemelding kan levere inn tildelt 

reinskort, slik at fjellstyret kan videreselge dette, og tilbakebetale deler av summen for 

reinskortet. Praksis hos andre fjellstyrer er lik, men noen tar et gebyr for dette, mens andre 

henviser til jegerens egne forsikringsordninger. 

 

FJELLSTYRETS VEDTAK: 

 

Sel Fjellstyre henviser jegere som av medisinske grunner ikke kan fortsette jakten, enten å ta 

dette med eget forsikringsselskap, eller la fjellstyre videreselge kortet mot et gebyr på kr 500. 

Jegeren som innleverer kortet vil da få refundert kortprisen fratrukket det antallet dager det 

har vært benyttet før innlevering. 

 

 

Vedtaket kan iflg. §28 i Forvaltningsloven, påklages. En eventuell klage skal være skriftlig og 

sendes Sel Fjellstyre innen 3 uker fra mottak av dette vedtak. Partene har rett til innsyn i 

dokumenter jfr. Forvaltningslovens § 18 og 19. 

 

  --o-- 

 

Kopi: Statskog SF 

 Sel Kommune 
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Sak 7/20 

 

Kartlegging og verdsetting av friluftsområder. 
 

Sel Kommune har sendt ett forslag til kartlegging og verdisetting av areal i Sel Kommune på 

høring med frist 31.1. Sel Fjellstyre skal eventuelt komme med innspill på forslaget. 

 

VURDERING: 

 

Kartlegging av friluftsområder i kommunene er noe som kommer fra sentralt hold, og som 

alle kommuner skal gjennomføre. Kartleggingen er særlig viktig i bynære områder som har 

lite natur igjen. Kartleggingen kan brukes i forhold til utbygginger og andre inngrep i 

områdene. 

 

Høringsforslaget er relativt lite detaljert. Meningen er også at det skal være forholdsvis større 

sammenhengende områder innen de ulike temakategoriene. For Fjellstyrets del bør områder 

som kun har mindre tilrettelegging, omgjøres til kategorien «friluftsområde uten 

tilrettelegging». Disse områdene er på mange måter viktigere enn områder med 

tilrettelegging, da de gir lokalbefolkningen og tilreisende en mulighet til å oppleve til dels 

«inngrepsfri natur», med et variert dyreliv. Veilederen til kartleggingen trekker også frem 

viktigheten av «inngrepsfrie», naturpregede områder med fravær av støy. Dette er områder 

som er mangelvare i dag.  

 

I Rondane nasjonalpark sier verneforskriften § 2: Allmennheten skal fortsatt ha anledning til 

naturopplevelse gjennom utøving av tradisjonelt friluftsliv med liten grad av teknisk 

tilrettelegging. Et forholdsvis betydelig areal av statsallmenningen som ligger innenfor 

nasjonalparken er tematisert som friluftsområde med tilrettelegging. Det bør vurderes om det 

kun skal være Formokampen som settes i denne kategorien. Fjellstyret anbefaler at man tar 

kontakt med nasjonalparkstyret for innspill. 

 

Store arealer Krosshaugen – Blomseterdalen og vestover bør omgjøres til friluftsområder uten 

tilrettelegging. Her er det ikke preparerte skiløyper eller annen tilrettelegging, med unntak av 

enkelte merkede stier. Dette er viktige områder for dyrelivet, med lite grad av forstyrrelser, 

fram til i dag. Det er ønskelig at dette området bevares som i dag, slik at det også i fremtiden 

bærer preg av å være et naturområde, med et variert dyreliv og fravær av støy, til glede for 

lokalbefolkningen og tilreisende. Kolloberget naturreservat ligger innenfor dette området. 

 

FJELLSTYRETS UTTALELSE: 

 

Sel Fjellstyre ber om at kartleggingen blir justert i statsallmenningen etter vedlagte kart. I 

hovedsak innebærer dette at området Krosshaugen – Blomseterdalen – Holsetra omgjøres til 

friluftsområde uten tilrettelegging. Området har et variert og rikt dyreliv, og er viktig for 



 

Styre, råd,utv. m.v.: 

 

SEL FJELLSTYRE 

 

Møtested: 

 

Teams 

Møtedato:          

 

  27.1.2021 

 
               

 

Side 11 av 11 

 

beitenæringen. Se vedlagte kartutsnitt. For den delen av statsallmenningene som ligger 

innenfor nasjonalparken, bør nasjonalparkstyret bes om innspill. 

 

Uttalelsen var enstemmig. 

 

  --o-- 

 

Kopi: Statskog SF 

 Sel Kommune 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


